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Diplomní projekt Jana Čecha je dobrým zrcadlem situace, v jaké se nachází obor české 

architektury a urbanismu po zhruba sto létech samostatného národního vývoje. Mladá 

generace budoucích architektů je konfrontována s identickou situací, s jakou jsme byli 

konfrontování před třiceti lety v jejich pozici my. Samozřejmě pouze co do formy. Klima 

planety, civilizační choroby i charakter svobodné společnosti a její mentální síla, jsou naopak 

spíše ještě horší. Není proto divu, že si Jan jako téma své práce zvolil místo, kde žila ještě 

jeho prababička, místo, které již padesát let čeká na důstojné dokončení – Jižní Město.   

 

Jan, kromě zkušenosti svého dosavadního života, čerpá ze studia historického vývoje oblasti. 

Zkoumá původní plány socialistického městského inženýrství let sedmdesátých, pokusy o 

jejich následnou poctivou humanizaci let devadesátých, a nakonec i digitálně navoněné vize 

let desátých a dvacátých. Ze všech podkladových materiálů formuluje autor mj. tato klíčová 

východiska řešení: usměrnění osobní automobilové dopravy do kapacitních garáží a 

parkovacích domů, využití potenciálu tramvajové trati, veřejné stavby jako katalyzátory 

života sídliště, zachování a podpora zelených ploch. Svůj návrh nové radnice potom staví 

v duchu těchto koncepčních myšlenek na hlavní osu centrálního parku ve vazbě na stanici 

metra, kam radnice jako první dům ve městě logicky patří.  

 

Jan představuje svou radnici jako integrální prvek Jižního Města, nerozpakuje se být součástí 

„Panelstory“ – jediného pravdivého prvku sdílené identity oblasti a jejích obyvatel. Vizuální 

všednost však není samoúčelná, naopak. O to více v kontrastu k ní vynikne promyšlené 

funkční uspořádání provozu s ohledem na rozdílné požadavky jednotlivých odborů úřadu, a 

také přívětivost vnitřních prostor jak pro obyvatele a občany obce, tak pro zaměstnance. Živý 

parter „otevřené“ instituce je správným znakem moderní radnice. Kladně hodnotím snahu o 

řešení domu na základě prostých fyzikálních principů oproti inteligentním technologiím, které 

nenabývají vrchu, ale jsou těmto principům podřízeny. Rovněž si cením názoru na stavebně 

technické řešení těžkého obvodového pláště, ke kterému směřují mé otázky – 1) Jakým 

materiálem, na úkor betonu, byste nahradil část hmoty panelu neplnicí statickou nebo izolační 

funkci? 2) Používaly se podobné panely v našem stavebnictví v minulosti a kdy?       

 

Diplomní projekt Jana Čecha vnímám jako poctivě odvedenou práci. Svým komplexním 

myšlením, převedeným v praktický výsledek ukazuje Jan dobrou perspektivu pro výkon 

povolání architekta. Projekt doporučuji k přijetí a navrhuji hodnocení stupněm A.   
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